
 

 
Verslag voorbereidingsgroep 
Dorp Kronenberg –  02-02-2023 –  Grand-café 1466 Kronenberg 

Aanwezig: Harry Hoogers, Laura van Zon, Ton Mulders, Ans Mulders, Christian van Rens, 

Piet Janssen, Gert-Jan Aerts, Naomi Hoogers, Dré Reinders, Piet Selen, Aniek Haumann, 

Lian Hoeijmakers, Veerle Nelissen, Kar-Heinz Walter, Jorien Gommans, Richard Fieten 

(Synthese), Loes van den Eijnden en Jacky Relouw 

1. Welkom en opening 

Omdat er weer nieuwe gezichten aan tafel zitten, starten we met een 

voorstelronde. In deze voorstelronde beantwoorden de aanwezigen de volgende 

vragen: 

1. Wie ben je? 

2. Waar woon je? 

3. Waar krijg jij energie van? 

 

2. Een korte terugblik op de Dorpsdialoog van 5 januari 

Vervolgens kijken we terug op de dorpsdialoog van 5 januari in de Torrekoel. In 

grote lijnen is iedereen tevreden met de bijeenkomst en de opkomst. Vooral de 

grote opkomst wordt als grote meerwaarde gezien. 

 

Jacky heeft de zaken die in het tweede gedeelte van de bijeenkomst zijn genoemd 

proberen onder te brengen in categorieën/thema’s. Hieruit zijn de volgende 

thema’s ontstaan die mensen belangrijk vonden (op volgorde van aantal keren 

genoemd): 

 

1. Dorpsvoorzieningen 

2. Sociaal-maatschappelijk (activiteiten, ontmoeting en zorgen voor elkaar) 

3. Verenigingen en vrijwilligers 

4. Behoud en versterk bossen/natuur 

5. Wonen 

6. Een thuis voor de jeugd 

7. Gedragen dorpsplatform 

8. Energie en duurzaamheid 

9. Samenleven met bedrijven (Toverland, Grandorse enz.) 

10. Infrastructuur en verkeer 

  

3. Hoe gaan we nu verder?  

De aanwezigen worden onderverdeeld in groepen van 3 tot 4 personen. In deze 

groep wordt de volgende vraag beantwoord:  

“Als het 2 februari 2024 is, hoe ziet het Dorpsplatform van Kronenberg er dan uit?” 

 Na een half uur bespreken we in groepsverband hetgeen er is besproken: 

Groep 1 

De eerste groep geeft aan dat het dorpsplatform uit twee lagen zou moeten bestaan: een 

overkoepelend/verbindend bestuur met daaronder actieve werkgroepen. Hierbij moet  
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vooral een slimme link worden gelegd met hetgeen er al is. Voorbeeld: energie en 

duurzaamheid werden in de dorpsdialoog benoemd als belangrijke thema’s. Kronenberg 

heeft op deze thema’s al een actieve club: Energie Kronenberg. Op dit thema moet 

intensief het gesprek gevoerd worden met deze 

club. 

Schematisch zou het er zo uit kunnen zien: 

 

 

 

 

 

 

Idee van Jacky: een dorpsvereniging waar inwoners van Kronenberg lid van kunnen 

worden? 

Groep 2 

Deze groep zou niet voor een vereniging gaan. Ze pleiten wel voor een platform dat 

faciliterend en verbindend is. Hierbij is mandaat nodig van inwoners uit het dorp. Het moet 

nadrukkelijk géén actiegroep zijn maar een groep die ondersteund en vooruit wil. 

Groep 3 

Het idee van deze groep komt in grote lijnen overeen met het idee van groep 1. Er zou een 

hoofdbestuur moeten zijn voor de hoofdlijnen, met daaronder werkcommissies 

(bijvoorbeeld over het thema ‘Blaktdijk’). Dit hoofdbestuur moet een thermometer in het 

dorp hangen. Tevens is zij overal gesprekspartners maar vormt hierbij geen standpunt. Wel 

belangrijk is om de informatie het dorp in te brengen en visa versa. Het is belangrijk dat 

deze groep alleen ‘collectieve’ zaken aanpakt. Dus alleen zaken in dorpsbelang.  

Groep 4 

De vierde groep ziet het platform als cement tussen de bouwstenen in het dorp. Je bent 

dus de verbinder en de club die verschillende partijen aan elkaar koppelt. Hierbij is het 

belangrijk dat er een grote diversiteit tussen jong en oud is en dat de club wordt gedragen 

en vertegenwoordigd door het dorp. Tot slot geven ze aan dat er een prominente rol 

gespeeld moet worden als verbinder tussen de verschillende verenigingen.  

Deze groep is van mening dat personen moeten deelnemen die voldoende tijd erin kunnen 

steken. 

Groep 5 

De laatste groep geeft aan dat het dorpsplatform een paraplu moet zijn. Zij sturen 

werkgroepen aan en deze werkgroepen bepalen de inhoud. Het is dus vooral een 

faciliterende club.  

Het hele dorp moet kunnen aansluiten bij bijeenkomsten van werkgroepen/ het 

dorpsplatform. De mensen in het platform moeten midden in de samenleving staan. Dan 

komt informatie namelijk vanzelf bij je. Het moet allemaal niet te formeel maar ook niet te 

vrijblijvend zijn. Hier moet een mooie balans in worden gevonden. 

 

Bezig met: verbinden, netwerken,  

communiceren, faciliteren, antennefunctie 

in het dorp en het beheren van geld.  

Bezig met: inhoudelijke 

thema’s. Gesprekspartner 

bij gemeente en andere 

partijen.   



 

4. Wat is nodig om een van de scenario’s uit te werken? 

Jacky stelt de vraag wat een goed vervolg is. Een bijeenkomst met het hele dorp? 

Een dorpsraadpleging of nog een voorbereidingsgroep? 

Er ontstaat vervolgens een discussie waarbij wordt aangegeven dat het voor het 

dorp goed zou zijn om vrij spel te hebben. Hierbij wordt bedoeld dat er wordt 

begonnen met een nieuwe start.  

Als voorstel komt het volgende op tafel: 15 februari sluiten Jacky, Ton en Gerd-Jan 

aan bij de dorpsraadvergadering. Daar doen zij het voorstel om een dorpsbrede 

verkiezing te organiseren waarbij iedereen die mogelijk zitting wil nemen in een 

nieuw platform zich verkiesbaar kan stellen. Na de uitslag van deze verkiezingen 

kunnen degene met de meeste stemmen bepalen hoe het verdere vervolg wordt 

vormgegeven. Uiteraard is het mogelijk om zitting te weigeren als de samenstelling 

van de nieuwe groep niet klikt.  

 

Input van de Dorpsraad 

Voorafgaand aan het overleg hebben de Dorpsraad gevraagd hoe zij een vernieuwd 

platform voor Kronenberg zien. Onderstaand hebben zij hierop ingestuurd: 

Er zijn heel veel manieren waarop een goede Dorpsraad/ platform opgezet kan zijn. 

Daar ken jij (Jacky) meer voorbeelden van dan wij. Wat het beste, meest geschikte 

platform is voor Kronenberg, is aan de inwoners. 

De doelstelling van het huidige bestuur van de Dorpsraad is ongewijzigd. We denken 

dat de nieuwe Dorpsraad/platform in ieder geval de volgende kenmerken moet hebben 

(volgorde arbitrair): 

- De Dorpsraad is er voor iedereen 
- De Dorpsraad vertegenwoordigt Kronenberg bij de gemeente en andere partijen; 

hierbij is het volkomen duidelijk wat haar rol is 
- Er is een duidelijke structuur waarbij iedereen weet wat de rechten en plichten zijn 

van de betrokkenen 
- Het is duidelijk wat van de Dorpsraad verwacht wordt 
- Er is een volwaardig bestuur, met een geschikte voorzitter 
- Alle mensen moeten zich thuis voelen bij de Dorpsraad en bij het bestuur 
- Iedereen kan zich vrij voelen om haar /zijn mening naar voren te brengen. 
- Het bestuur bepaalt niet, maar de inwoners. 
- Het is een platform waar inwoners met elkaar in gesprek kunnen gaan over ieder 

gewenst onderwerp 
 

Om te komen tot een goede Dorpsraad is dialoog nodig. Hoe die het beste opgezet kan 

worden, moeten we nog uitzoeken. Door in gesprek te gaan met inwoners kunnen we 

ons goed laten informeren hoe de inwoners dit zien. Met z’n allen vorm geven aan een 

geschikte structuur, waarbij waarschijnlijk een “voortrekkersgroep” het meest efficiënt 

zal zijn. Niet iedereen is even sterk in de dialoog (discussie); het is zaak om toch de 

meningen van deze mensen op te halen en te gebruiken. 

Veel mensen in Kronenberg zijn erg betrokken bij hun dorp. Het doel moet zijn 

“eenheid in het dorp” en daar is in de huidige situatie een dialoog voor nodig. 

We moeten vanaf het begin voorkomen dat mensen niet deelnemen aan de dialoog 

omdat ze zich niet gehoord voelen. Er is een open dialoog nodig met volledige 

transparantie. 



 

 

Voor een goede dialoog zijn gesprekspartners nodig die met elkaar vorm willen geven 

aan een geschikte structuur. Hierbij moet men uiteraard open staan voor elkaars 

mening. 

In de huidige situatie zit er veel oud zeer bij sommigen. De dialoog moet zeker niet 

gaan over de “oude Dorpsraad”, maar over nu en de toekomst. Het kan niet zo zijn dat 

iemand op voorhand zegt: met die wil ik niet praten. Het dorp moét er uit komen. 

Iedereen, zonder uitzondering, is op voorhand welkom om aan de dialoog deel te 

nemen. 

We denken dat het verstandig is om in deze fase gebruik te maken van een 

professionele onafhankelijke persoon of instelling om het proces te begeleiden. Laten 

we het advies van een dergelijke persoon vanaf de beginfase meenemen in het proces. 

Binnen Kronenberg zit behoorlijk wat ervaring op het gebied van 

“vertegenwoordiging” en “iets gedaan krijgen”. Laten we de mensen met die ervaring 

er zeker ook bij betrekken. 

Hoe het proces naar een goede en geschikte Dorpsraad/platform zal gaan verlopen is 

momenteel natuurlijk niet bekend. Op voorhand staan wij als huidig bestuur van de 

Dorpsraad open voor het gesprek en de dialoog. Met iedereen. 

Het huidige bestuur blijft in functie om het proces te begeleiden en te zorgen voor 

continuïteit. We willen er voor zorgen dat er een Dorpsraad/platform komt dat 

toekomstbestendig is en met de tijd mee evalueert. 

Een goede, transparante structuur is een voorwaarde voor succes. 

5. Rondvraag en sluiting  

Piet Selen doet een dringende oproep voor een nieuwe chauffeur van de Wensbus 

in Kronenberg. Geïnteresseerden kunnen zich melden bij Piet:  06 11 84 18 11. 

wensbus@welzijn-kronenberg-evertsoord.nl  
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